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V mesiaci jún sa zrealizovala rekonštrukcia prístupovej cesty 
v lokalite Valentka, kde 16 rodinných domov má už svojich majiteľov. Tu sa položili obrubníky, vybudovali sa 
kanalizačné vpuste a následne bol položený asfaltový koberec. Obec do tejto akcie zainvestovala 64.020€. Myslíme si, 
že touto investičnou akciou sme spríjemnili bývanie v tejto lokalite. Budeme sa snažiť ešte o rozšírenie  verejného 
osvetlenia a miestneho rozhlasu. Ďalšími aktivitami vedenia obce boli aj práce v interiéri obecného úradu, kde sa 
vymenili okná a na poschodí sa zrekonštruovali sociálne zariadenia. Aj táto aktivita stála nemalé finančné prostriedky, 
ktoré predstavujú hodnotu 5.200 €. V rámci bezpečnosti našich spoluobčanov boli vytvorené dva prechody pre 
chodcov v najfrekventovanejších miestach pohybu. Z aktivít získania finančných prostriedkov z eurofondov obec 
opätovne, už piatykrát žiada o nenávratný finančný príspevok na rekonštrukciu budovy školy, nakoľko stav kotolne 
a strechy je v havarijnom stave. Okrem toho žiadame aj na zateplenie a výmenu časti okien. Veríme, že sa nám podarí 
dosiahnuť úspech v tomto projekte. Nakoľko sa v obci v rokoch 2007 – 2008 uskutočnila  I. etapa rekonštrukcie 
námestia, kde sa zrealizovali chodníky, lávka, oporný múr, most pre chodcov a parkovacia plocha, na ktorú obec 
získala prostriedky z eurofondov, podáva  vedenie projekt aj na rekonštrukciu II. etapy. Táto  by mala spočívať vo 
vytvorení oddychových miest, vybudovaní lavičiek, chodníkov, informačných tabúľ, autobusovej zastávky,  sadových 
úprav a verejného osvetlenia a tým spríjemniť pobyt nielen našim spoluobčanom, ale aj turistom. V príprave je aj 
dokončenie fasády kultúrneho domu, ktorá tiež výzorom zapadne do druhej etapy revitalizácie centra. Aj 
v tejto ťažkej situácii bude obec musieť nájsť finančné prostriedky na zrealizovanie týchto aktivít či už 
z vlastných prostriedkov alebo z podpory sponzorov a v prípade úspešnosti aj z eurofondov.   
                                                                                                                   Ľubomír Frič, starosta obce 

OBEC SA ROZRASTÁ V rámci individuálnej bytovej 
výstavby bolo v obci odpredaných ďalších 18 pozemkov. Na týchto 
pozemkoch – v lokalite Kamence  už čoskoro vyrastú nové rodinné domy. 
Ako ďaleko obec postúpila pri budovaní inžinierskych sietí sme sa opýtali 
starostu obce Ľubomíra  Friča. 
Súčasťou budúcej zastavanej časti je vybudovanie inžinierskych sietí. 
Aby sa mohla uskutočniť výstavba rodinných domov je potrebné 
zrealizovať dažďovú kanalizáciu, vodovodnú prípojku, prístupové cesty 
a prívod elektriky. Ihneď, ako sa v tomto roku mohli uskutočňovať 
práce, začali sme s budovaním dažďovej kanalizácie a vodovodu. Po 
týchto prácach boli vybudované spevnené plochy prístupovej cesty. Tieto 
práce stáli obec 149.372 €. Z dôvodu, že zaústenie dažďovej kanalizácie 
musí byť v krytom kanalizačnom potrubí sa musia prekryť potrubím 
časti voľného výkopu nachádzajúceho sa v tejto lokalite, čo stálo obec 
21.563 € V súčasnosti sa v tejto lokalite realizuje  elektrifikácia.     
                                                                                                Renáta Antolová 

V obci Partizánska Ľupča, konkrétne v 
lokalite Biela Ľupča možno vyrastie vrtná veža. Nebude však hľadať naftu, ale bude sa snažiť naraziť na zdroj 
termálnej vody. Ak sa to podarí, o rok, o dva tu budú môcť investori postaviť bazény, oddychové a rekreačné centrá, 
lyžiarsky vlek a zjazdovky. Všetci by sme boli radi, keby sa takáto akcia z hľadiska cestovného ruchu uskutočnila čo 
najrýchlejšie, lebo hovorí sa „už včera bolo neskoro“. A ako blízko sme k realizácii takejto akcie opýtali sme sa  
zástupcu starostu obce Júliusa Sokola, ktorý je členom predstavenstva Atladia a.s. Partizánska Ľupča a na základe 
splnomocnenia zabezpečuje podklady pre spoločnosť ako aj potrebné  veci na orgánoch štátnej správy. 
„Obec dňa 25.4.2008 uznesením obecného zastupiteľstva schválila memorandum o spolupráci s investorom MEI 
SLOVAKIA a.s. Bratislava, s ktorou sme v  zmysle zmluvy pripravili všetky podklady pre založenie akciovej 
spoločnosti a v decembri 2008 bola spoločnosť pod názvom ATLADIA a.s. založená. Obec do akciovej spoločnosti 
vstúpila s hodnotou pozemkov  o výmere 33,9669 ha, čo tvorí nemenný 20% podiel v spoločnosti. Menovaná 
spoločnosť bola v máji tohto roku zapísaná do obchodného registra v Žiline a následne boli predmetné pozemky  
zavkladované v prospech spoločnosti ATLADIA a.s.  29.6.2009 bola obecným zastupiteľstvom schválená 
a uzatvorená mandátna zmluva na činnosť obstarávania zmien a doplnkov smerného územného plánu obce 
v zmysle § 2a stavebného zákona.  Momentálne je ešte predčasné hovoriť o presných termínoch, pretože toto všetko 
nezáleží len na investorovi, ale hlavne na vedení obce a všetkých dotknutých orgánoch štátnej správy, napríklad pri 
zmene a rozšírení smerného územného plánu, ktoré si vyžiada nemalé finančné prostriedky. Nakoniec chcem 
povedať,  že keď bude z využitia vrtu prosperovať akciová spoločnosť, prinesie to osoh aj našej obci  a to tým, že sa 
zvýši atraktivita našej obce pre budúcich investorov, čím sa zvýši rozvoj cestovného ruchu, možnosti nových 
pracovných príležitostí, príjem z ubytovania či už samotných občanov, ale aj zvýšenie príjmov do obecnej pokladne. 
Aby však vytryskla z vrtu prvá kvapka vody, je potrebné ešte veľa úsilia a trpezlivosti, lebo od samého začiatku je to 
náročný proces hlavne po administratívnej stránke. Vedenie obce pre dosiahnutie tohto cieľa vyvíja maximálne 
úsilie“.                                                   Renáta Antolová 
 

Novozrealizovaná cesta v lokalite Valentka 
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UZNESENIE z tretieho zasadnutia obecného 
zastupiteľstva zo dňa 28.5.2009 

1. BERIE NA VEDOMIE 
- kontrolu prijatých uznesení 
- informácie  starostu obce o vybudovaní inžinierskych sietí IBV v lokalite 
Kamence, 
- informáciu na vybudovanie miestnej komunikácie v lokalite Valentka 
a pokračovanie vybudovania komunikácie ku rodinnému domu Ľubomíra 
Tomčíka, Part. Ľupča č. 225    
- vybudovanie kanalizačných vpustí pri chalupe pána Letovanca 
- informáciu o pokračovaní prác na projektoch „Karity“, kde by mal byť 
vybudovaný  „Dom s opatrovateľskou službou„ 
- informáciu o tom , že projekt o pridelenie nenávratného finančného 
príspevku podaný na hasičskú zbrojnicu bol odsúhlasený a čaká sa len na 
finančné prostriedky, 
- informácia o výstavbe vodojemu, trafostanice v osade Magurka 
- informáciu o zaregistrovaní  akciovej spoločnosti ATLADIA a.s. 
a ďalšom postupe pri prácach na geotermálnom vrte 
- informáciu o zakúpení ojazdeného hasičského vozidla  
- informáciu o prísľube dodania nového hasičského vozidla 
- informácia ohľadom napustenia bazénu p. Beňom Michalom z obecného 
vodovodu  
- informáciu o tom , že nebol vyúčtovaný príspevok organizácie miestnej 
organizácie Slovenského červeného Kríža v Partizánskej Ľupči 
- informáciu o plnení rozpočtu obce za obdobie od 01-03/ 2009 
2. SCHVAĽUJE      
- overovateľov zápisnice p. Vajdu a p. Kubáňa 
- návrhovú komisiu p. Sokola a p. Jackovú 
- zapisovateľku Bc. Danu Havlanovú 
- žiadosť o poskytnutie dotácie na rekonštrukciu ZŠ s MŠ v Part. Ľupči 
- žiadosť o pridelenie finančných prostriedkov na  II. etapu revitalizácie 
centra obce Partizánska Ľupča 
- záverečný účet obce  

 
- zmluvu o sprostredkovaní poradenstva a spolupráce medzi p. 
Húšťom Danielom a obcou pre firmu Windtower Slovakia, s.r.o. 
- zmenu zamerania pozemku, ktorý požiadal odpredať Ing. Jerguš 
Gbelský, bytom Bratislava, V. Hložníka 4 
- žiadosť o odpredaj pozemku parc. č. 2441/1 v k. ú. Partizánska 
Ľupča p. Soběslavskému  Petrovi, bytom Hluchov 84, Kostelec 
na Hané, po 3,32 €/ m2  
- žiadosť p. Cevárovej Ivety, bytom Partizánska Ľupča č. 332 
o rozšírenie opatrovateľskej služby na 8 hodín pre matku p. 
Dobákovú Jolanu, bytom Partizánska Ľupča č. 332 s tým , že 
predmetná žiadosť  sa bude riešiť cestou  Úradu práce, sociálnych 
vecí a rodiny  Lipt. Mikuláš 
- žiadosť o pridelenie opatrovateľky pre pána Jána Bražinu, 
bytom Partizánska Ľupča č. 343 na 4 hodiny denne 
- žiadosť o predĺženie nájomnej zmluvy na Kaderníctvo Part. 
Ľupča č. 417 pre p.  Katarínu Fričovú s tým, že predloží rozsah 
prác na modernizáciu prevádzky  
- žiadosť pána Petho Jozefa, bytom Partizánska Ľupča č. 139 
o predĺženie opatrovateľskej služby pre svojho maloletého syna 
Matúša Petho, 
- superlinky od DEXIE banky a.s. vo výške 6 640,00 € 
3. UKLADÁ 
- bývalej kontrolórke obce Mgr. Dane Havlanovej a novozvolenej 
kontrolórke obce, Gabriele Moravovej predložiť správu 
o hospodárení obce za rok 2008   
4. NESÚHLASÍ 
- so žiadosťou p. Henricha Halamu, bytom Magurka o zníženie 
ceny za pozemok, nakoľko platí pôvodné uznesenie OZ 
- so žiadosťou pani Žúborovej Eleny, bytom Part. Ľupča č. 168 
o poskytnutie finančnej pôžičky na opravu rodinného domu, 
pretože nesplatila financie požičané z bývalého sociálneho  fondu 
- so žiadosťou pána Gejdoša Pavla, bytom Part. Ľupča č. 422 o 
úpravu balkónového okna v nájomnom bytovom dome číslo 422  

UZNESENIE zo štvrtého zasadnutia obecného 
zastupiteľstva zo dňa 29.6.2009 

1. BERIE NA VEDOMIE 
 - kontrolu prijatých uznesení 
- informáciu starostu obce o tom , že do obce bolo umiestnených 5 
košov na komunálny odpad 
- informáciu zástupcu starostu obce pána Júliusa Sokola o postupe 
pri vysporiadavaní pozemkov v časti obce „ Koliesko“ 
- informáciu o technickom stave pece v bývalej pekárni a následne 
správu o jej nefunkčnosti od p.Daniela Kanderu z firmy KM-STAV 
Ľubeľa 523 
- informáciu o plnení rozpočtu obce za obdobie január až máj 2009 
- majetkové priznanie starostu obce a riaditeľky školy ZŠ s MŠ 
v Partizánskej Ľupči 
- správu nezávislého audítora  Ing. Anny  Klimčíkovej o overení 
ročnej účtovnej závierky obce Partizánska Ľupča 
- schválenie pani Martiny Švecovej bytom Partizánska Ľupča 422 
za dôverníčku v bytovom dome číslo 422 nájomníkmi tohto 
bytového domu 
2. SCHVAĽUJE 
- overovateľov zápisnice p. Vajdu Celestína a p. Jána Kubáňa 
- návrhovú komisiu : pani Katarínu Bellovú a pána Júliusa Sokola 
- zapisovateľku Danu Havlanovú 
- zobratie preklenovacieho úveru vo výške 66 388,00 € z DEXIE 
banky Slovensko a.s. na vyplatenie faktúr za práce vykonané na 
IBV Valentka a IBV Kamence v prípade , že starosta obce 
nedohodne splátkový kalendár s firmami , ktoré zabezpečovali  tieto 
práce 
- organizovanie Remeselníckeho jarmoku dňa 19.9.2009 
a príspevok vo výške 5000 € z obce na organizáciu Remeselníckeho 
jarmoku 
- nezávislého audítora pani Ing. Annu Klimčíkovú pre vypracovanie 
správy o overení účtovnej závierky pre rok 2009   
- prístrešok na smetné koše TKO a zabezpečenie poklopu na 
vodovodnú šachtu pred bytovým domom číslo 422 
- mandátnu zmluvu  č. Fa 01/2009 medzi Ing. arch. Vladimírom 
Fajčíkom a Obcou Partizánska Ľupča na zmeny a doplnky 
smerného územného plánu obce 

- výšku finančných prostriedkov za vyhotovenie zmien a doplnkov 
územného plánu obce maximálne 27 000 € 
- žiadosť Slovenského rybárskeho zväzu o poskytnutie finančného 
príspevku na vykrytie výdavkov spojených s brigádou na vybudovanie 
kaskád vo výške 70 € 
- žiadosť MS SČK  Partizánska Ľupča o poskytnutie sponzorského 
príspevku na akciu „ Súťaž vo varení gulášu“ formou uhradenia nájmu 
a energií za prenajaté priestory v areáli futbalového ihriska pre Obecný 
futbalový klub 
3.P O V E R U J E  
- komisiu KOVP prešetrením sťažnosti zo dňa 29.6.2009 evidovaná   
v poštovej knihe pod číslom 404/2009, 
- starostu obce Ľubomíra Friča zabezpečiť opravu poškodeného 
neznámeho náhrobného kameňa na základe žiadosti manželov 
Hegedušovcov bytom Partizánska Ľupča č. 194 
- starostu obce osloviť miestnych pánov farárov o pomoc pri získavaní 
finančných prostriedkov na zreštaurovanie hlavného kríža na miestnom 
cintoríne 
- starostu obce zabezpečiť výkop povrchového kanála popri Karite 
- starostu obce zabezpečiť oplotenie okolo cintorína v miestnej časti 
Magurka , osadenie informačnej tabule v miestnej časti Magurka do 
15.7.2009 
- starostu obce vyzvať majiteľku Bistra pani Katarínu Kúkolovú,  
po predchádzajúcich upozorneniach obecného zastupiteľstva 
v Partizánskej Ľupči, aby splnila uznesenie zo dňa 28.5.2009 do termínu 
15.7.2009. V prípade nedodržania tohto termínu sa bude postupovať 
v zmysle VZN číslo 5/2008 zo dňa 19.12.2008.  
4.N E S CH V A Ľ U J E  
-namontovanie pouličného  osvetlenia  pred nájomným bytovým domom   
číslo 422 z dôvodu , že pouličné osvetlenie pre túto časť je postačujúce  
v prípade záujmu je možné si osvetlenie namontovať z vlastných zdrojov 
-  štúdiu na osvetlenie rímsko- katolíckeho kostola Sv. Matúša  z dôvodu 
nedostatku finančných zdrojov 
- neschvaľuje oplotenie okolo cesty v miestnej časti Magurka  
 z dôvodu, že v zimnom období pri údržbe cesty je veľké riziko 
poškodenia oplotenia frézou a ostatnými mechanizmami.  
                                                          Bc. Dana Havlanová, zapisovateľka      
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DEŇ NARCISOV V PARTIZÁNSKEJ ĽUPČI  

Členky Miestneho spolku Slovenského červeného kríža 
v Partizánskej Ľupči sa už po tretíkrát zapojili do akcie Dňa 
narcisov. Boli vytvorené dve družstvá. Svojou ochotou sa v našej 
obci pričinili p. Zlatica Gulášiová a p. Daša Adamčiaková.  
Pomoc pri akcii hodnotíme kladne a veľmi si ceníme prístup 
riaditeľky ZŠ s MŠ p. Zvarovej, ktorá z vyučovania ospravedlnila 
dve žiačky a to Petru Obrcianovú a Andreu Tholtovú, ktoré 
pomáhali pri dobrovoľnej zbierke. Druhé družstvo v Ružomberku 
tvorili p. Zlatica Chalupková a p. Ľudmila Gríllusová.  
Za 400 narcisových kvietkov bola vyzbieraná suma 222,20 €. 
Ochotným občanom ďakujeme za podporu humánnej veci v boji 
proti rakovine, svojím finančným príspevkom podporili Ligu 
proti rakovine.                                 Anna Sokolová, členka ZO SČK 

Hádajte, čo sa 19. septembra 2009 bude konať? 
Bude to JARMOK – treba ho dobre zorganizovať! 

Voláme všetkých Vás, ktorých to trochu osloví 
a chce sa zapojiť do jeho náročnej prípravy.

Privítame každý dobrý nápad a pomocnú ruku 
a kto chce zažiť čaro jarmočného ruchu, 
nech príde medzi nás s chuťou a gurážou 

a vydarený jarmok zakončí veľká tanečná šou. 
             Anna Jacková 

Vážení spoluobčania, už ako titulok napovedal, dňa 19.9.2009 sa uskutoční 3. ročník 
remeselníckeho jarmoku. Zabezpečenie takejto, už môžeme povedať pre nás každoročnej  tradície, si 
vyžaduje od Vás veľkú podporu a aj veľkú pomoc. Ceníme si každý nápad, každú myšlienku či 
povzbudenie. Zároveň pozývame tých spoluobčanov, ktorých táto akcia chytila za srdce, chcú naozaj 
pomôcť či už dobrou myšlienkou, nápadom, radou, ale samozrejme zapojiť do nej aj svoje ruky. Prvé, 
informatívne stretnutie sa uskutoční  dňa   9.7.2009 o 17-tej hodine 

v sobášnej miestnosti Obecného úradu v Partizánskej Ľupči. 
Na stretnutí je potrebné si spoločne prediskutovať akým smerom by sa mal nasledujúci jarmok uberať, čo 
nové vymyslieť alebo doplniť, prípadne ako odstrániť nedostatky z predchádzajúcich ročníkov. Vítame len 
tých, ktorí majú chuť, dobré myšlienky,  sú spoľahliví, aktívni a chcú naozaj pomôcť pri organizácii 
tohtoročného jarmoku, aby bol omnoho zaujímavejší a pestrejší, ako tie predošlé, ale predovšetkým aby 
nezanikla myšlienka oživiť tradície trhov a jarmokov v obci Partizánska Ľupča.  Ďakujeme všetkým 
nadšencom a tešíme sa na stretnutie a spoluprácu                                                     Renáta Antolová, organizátorka  
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Osobnosť gen. M.R.Štefánika 

 
   Slovenská republika si v tomto roku pripomenula 90. 
výročie tragického úmrtia generála Milana Rastislava 
Štefánika, jedného zo zakladateľov spoločného štátu 
Čechov a Slovákov. S cieľom dôstojne si pripomenúť 
pamiatku veľkého syna slovenského národa 
zorganizovalo Ministerstvo obrany SR štafetu 
s názvom: Pocta Štefánikovi. Štafeta mala za cieľ 
symbolicky prepojiť mestá a obce v tých regiónoch 
Slovenska, kde sa nachádza socha, pamätník či 
pamätná tabuľa M.R.Štefánika a tak pripomenúť 
občanom a študentom jeho výnimočnú úlohu pri 
vzniku spoločného štátu Čechov a Slovákov, jeho 
vplyv na formovanie československých légií a zároveň 
jeho odkaz súčasnej generácii.  
   Dňa 27.4.2009 pamätník M. R. Štefánika na chvíľu 
ožil. Malá hŕstka občanov si pripomenula 90. výročie 
tragického ukončenia  života veľkej osobnosti,  
národovca, astronóma, letca, gen. Milana Rastislava 
Štefánika.  
   Netradičný program, ktorý predviedli žiaci ZŠ   
podčiarkol slávnosť tejto chvíle. Vlastnoručné diela 
vytvorené v podobe referátov o živote, prínose 
a tragickom zahynutí Štefánika,  nádhernou básňou 
a konečnou piesňou umocnili dôležitosť tejto 
významnej udalosti.  Za Ministerstvo obrany SR 
prišiel so štafetou našu obec pozdraviť p. Jaroslav 
Caban. Štafetovú stuhu za obec slávnostne pripol 
starosta obce p. Ľubomír Frič. Zástupca starostu p. 
Július Sokol položil spomienkovú kyticu k pomníku 
a všetci zúčastnení spoločne vzdali poctu buste  
M.R.Štefánika.  
   Na záver sa všetci prítomní podpísali do pamätnej 
knihy a poďakovali za to, že aj taká malá obec ako je 
Partizánska Ľupča sa mohla stať súčasťou 
celonárodnej spomienky a tým sa viac dostať do 
povedomia širokej verejnosti.       Pripravila Renáta Antolová   
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 Slováci vo svojej modernej histórii prešli štyrmi veľkými obdobiami boja za svoje ľudské, občianske 
a národné práva. Prvé bolo v revolučných rokoch 1848-1849 v štúrovskom boji za národnú autonómiu a slovenskú 
samosprávu. Po druhý raz to bolo v priebehu 1. svetovej vojny v zahraničnom odboji proti Rakúsko-Uhorskej 
monarchii, ktorú viedol Dr. Milan Rastislav Štefánik. Po tretí raz to bolo v r. 1939 – 1945 a prejavil sa v zahraničnom 
i domácom protifašistickom odboji, ktorý vyvrcholil v SNP. Štvrté a posledné obdobie sa začalo v novembri 1989 
a vyvrcholilo 1.1.1993 vznikom samostatného Slovenského štátu.  
 Za ústrednú osobnosť tejto histórie je právom pokladaný prvý slovenský politik štátnického formátu gen. 
Milan Rastislav Štefánik. Tento, svojím razantným vstupom do najvyššej politiky v správnom momente dejín 
rozhodujúcim spôsobom ovplyvnil náš vývoj k slobode, svojbytnosti a štátnosti. Stručné zhrnutie jeho práce 
a dosiahnutých zásluh je v jeho krátkom živote. 

 Narodil sa 21.7.1880 v Košariskách, v početnej rodine ev. farára. 
Univerzitné štúdium začal na technike, ale viac ho lákala astronómia, z ktorej obhájil 
aj dizertačné práce. Na jeseň 1904 odišiel do Paríža a venoval sa vede. Počas 
výskumov zameraných hlavne na slnko precestoval takmer celý svet, pričom 
preukázal diplomatické nadanie. Získal francúzske občianstvo a po vypuknutí 1. sv. 
vojny pôsobil vo francúzskej armáde ako pilot. V boji sa vyznamenal 
vynaliezavosťou a odvahou. V septembri r.1915 bol ako poručík odvelený na srbský 
front s úlohou agitovať medzi slovanskými vojakmi v rakúsko-uhorskej armáde. Pre 
zhoršenie zdravotného stavu ho z frontu odvelili. Po návrate do Paríža sa zoznámil 
s E. Benešom a vyzval T.G.Masaryka, aby prišiel z Londýna do Paríža, kde ho 
skontaktoval s francúzskym ministrom zahraničia A.Brandom a ďalšími vplyvnými 
osobnosťami. V Paríži potom vznikla organizácia, ktorá pripravovala vznik nového 
čsl. štátu pod názvom Čs. národná rada, v ktorej bol Masaryk predsedom, poslanec 
Durich a Štefánik boli podpredsedovia a Beneš bol gen. tajomníkom.  
 Štefánik sa veľkou mierou podieľal aj na vzniku a medzinárodnom uznaní 
ČSR. Vybudoval čs. légie v Rusku i Taliansku, utlmil rozpory medzi Slovenskou 

ligou a Českým nár. združením v Amerike. V auguste 1918 sa vydal na cestu cez USA a Japonsko k čs. légiám na 
Sibíri a v polovici novembra bol vo Vladivostoku. V dočasnej exilovej vláde, ktorá vznikla v septembri 1918 bol 
vymenovaný za ministra vojny, ale po vzniku ČSR (28.10.1918) pre neho vo vláde nenašli miesto. Z obavy, že by 
mohol rázne vystupovať za záujmy Slovenska, ho jeho bývalí politickí druhovia izolovali na diplomatickom poste. Po 
absolvovaní misie na Sibíri, kde sa mu podarilo dohodnúť stiahnutie čs. légií do vlasti, sa vrátil do Francúzska, kde sa 
vystupňoval konflikt s Benešom. Po krátkych vojensko – politických rokovaniach v Ríme sa zo severotalianskeho 
mesta Udine vydal na svoj posledný let do vlasti. Na rodnú pôdu už nevstúpil – havaroval 4.5.1919 pri Bratislave. 
Šírili sa hypotézy o zostrelení lietadla, ale mnohé vyšetrovania ich nepotvrdili.  
 Gen. M.R.Štefánik sa za krátkych 38 rokov vypracoval na výnimočnú osobnosť. Bol vojenský letec vo franc. 
armáde, v ktorej dosiahol vysokú vojenskú hodnosť brigádneho generála, astronóm, meteorológ, cestovateľ, fotograf, 
ale predovšetkým uznávaný politik a diplomat, ktorý dokázal zmobilizovať všetky svoje sily v prospech národa, bez 
ohľadu na vlastnú osobu.  
 Ľudia boli vždy v prvoradom záujme M.R.Štefánika. Išiel do neistoty a problémov, namiesto toho, aby si 
budoval zázemie a využíval plody svojej odbojovej činnosti v prospech vlastného zabezpečenia a budúcnosti. Bol 
človekom s veľkou morálnou silou, charakterom a charizmou a tieto kvality obetoval službe verejnosti a svojmu 
národu. Preto si zaslúži našu úctu a uznanie.              Miroslav Mrázik, predseda ZO SZPB Part. Ľupča 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Dňa 29.5.2009 sa uskutočnilo v budove 
Obecného úradu v Partizánskej Ľupči 
výberové konanie na funkciu riaditeľa ZŠ 
s MŠ Partizánska Ľupča. Do určeného 
termínu sa prihlásili dvaja kandidáti, ktorí 
boli pozvaní na výberové konanie. Výberová 
komisia v zložení členov rady školy, 
zástupcu Krajského školského úradu Žilina 
Mgr. Zdenky Dankovej a zástupcu Štátnej 
školskej inšpekcie PeaDr. Oľgy Ostrovskej 
zvolila za riaditeľku ZŠ s MŠ na ďalšie, 
päťročné obdobie Mgr. Malvínu Zvarovú. 
Ďakujeme všetkým za úspešný priebeh 
volieb a víťazke srdečne blahoželáme.  

A.Beňová, predsedníčka rady školy 

OSOBNOSŤ GENERÁLA  M. R. ŠTEFÁNIKA 

Slávnostné odovzdanie menovacieho dekrétu novozvolenej riaditeľke 
školy Mgr. Malvíne Zvarovej starostom obce Ľubomírom Fričom 

VOĽBA RIADITEĽA ŠKOLY 
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PREMIÉRA DOKUMENTU : 

 
     Niekedy v jesenných mesiacoch 
v roku 2007 sme dostali e-mail od 
Fedora Gála, že navštívi našu rodinu 
nielen za  účelom priateľského 
stretnutia. Bol tam aj iný zámer – 
natočiť film o živote svojho otca, matky, 
rodiny, iných rodín, ktorí určitú dobu 
pred holokaustom žili aj v našej obci. 
Patrili medzi židovské rodiny, s ktorými 
sa osud vôbec nemaznal a veľmi kruto 
zasiahol do ich životov.  
    Dokument uzrel svetlo sveta a my 
sme 14. apríla 2009 sedeli 
v ružomberskom kine. Prišlo nás 
jedenásť ľupčanov. Je to dosť, alebo 
málo, čo chceli počuť názory potomkov 
židovských rodín? V zaplnenom kine 
boli rôzne vekové kategórie ľudí, ale čo 
nás veľmi potešilo, bolo tam veľa 
mladých ľudí - študentov. Ticho počas 
premietania a spontánny potlesk na 
konci filmu nás presvedčil, že film 
zaujal. Bola to  KRÁTKA – DLHÁ 
CESTA. Úprimne. Chceli by sme ju 
prežiť? Pozrite si dokument a dajte si 
odpoveď. Ďakujeme Fedor.           
Rodina Beňová 

Na základe žiadosti Mestského úradu Liptovský Mikuláš a po súhlasnom stanovisku žilinského samosprávneho  kraja 
bude od 1.6.2009  premiestnená zastávka „Liptovský Mikuláš , Jánošíkovo nábrežie“ pre smery liniek 505410 
Liptovský Mikuláš -Konská, 505411  L. Mikuláš – Veterná Poruba,505412 L. Mikuláš -Smrečany –Žiar,  505413  L. 
Mikuláš – L. Hrádok- Vyšná Boca, 505414  L. Mikuláš – L. Hrádok,505415 L. Mikuláš – L. Ján ,505416  L. Mikuláš 
– Závažná Poruba, 505419  L. Mikuláš – Demänovská Dolina ,505423  L. Mikuláš - Lazisko ,505424  L. Mikuláš - 
Gôtovany,505425 L. Mikuláš – L. Kľačany , 505426  L. Mikuláš - Dúbrava,505428 L. Mikuláš – Partizánska Ľupča, 
505434 L. Mikuláš – L. Kokava ,505438  L. Mikuláš - Hybe – Važec  na novú autobusovú zastávku „Liptovský 
Mikuláš , ul. Hurbanova, Materská škola“. Novozriadenú zastávku v súčasnosti využívajú autobusy MAD. 
Zastávka sa nachádza cca 100 m poniže potravín „Radka“. Dôvodom premiestnenia zastavovania spojov 
z Jánošíkovho nábrežia na ul. Hurbanovu, MŠ je zabezpečenie bezpečnosti chodcov, pre ktorých je problematické 
prechádzať cez vozovku v úseku cesty II/584. V danom profile cesty je zaznamenávaný každoročne nárast intenzity 
dopravy. Priechod pre chodcov, ktorý je vyznačený dopravnými značkami oproti vstupu do zdravotníckeho zariadenia 
je vzhľadom na svoju dĺžku nevyhovujúci  a to hlavne pre chodcov – seniorov, chodcov so sťaženým pohybom 
a pohybovo postihnutých ,pre žiakov základných škôl nižších ročníkov a mamičky s deťmi. Pri fyzickej ohliadke boli 
zaznamenané aj kolízie vozidiel s chodcami, ktoré môžu kedykoľvek vyvrcholiť aj dopravnými nehodami a škodami 
na zdraví alebo majetku.  Autobusová zastávka na Hurbanovej ulici spĺňa všetky kritéria tak vybavením nástupišťa a 
nevyhnutnými prvkami bezpečnosti cestujúcich, je tam umiestnený aj autobusový prístrešok (v priebehu roka 2009 
bude doplnený o ďalší, aby bola pokrytá potreba vzhľadom na jej význam v danej lokalite). A v neposlednom rade aj 
kapacita zastávky pre zastavujúce a stojace autobusy je vyhovujúca. Podľa v súčasnosti platného cestovného poriadku 
budú zastavovať na novej zastávke autobusy prímestskej dopravy len v dopoludňajších hodinách a cez poludnie 
(posledný spoj v čase o 12:57h), tak ako spoje zastavovali na zastávke L. Mikuláš, Jánošíkovo nábrežie. Ing. Jozef Sivák  

ZMENA CESTOVNÉHO PORIADKU      Na obecný úrad prišiel oznam, ktorý je uverejnený   
                                                                                                                                v plnom znení : 

Rodina Beňová z Partizánskej Ľupče pri priateľskom stretnutí s Fedorom Gálom 
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Dňa 23.4.2009 napoludnie zavítala na Obecný úrad 
v Partizánskej Ľupči veľmi milá návšteva z miestnej materskej 
školy, v sprievode svojich pani učiteliek. Naši najmladší 
spoluobčania sa prišli pozrieť do priestorov kancelárií obecného 
úradu, aby sa zoznámili s prácou zamestnancov obce. Veľmi nás 
potešil úsmev a úžas na tváričkách nášho drobizgu a ohúrila nás 
aj ich smelosť a znalosť s akou poznali starostu obce, zástavy, 
erb a štátny znak. Tieto znalosti svedčia o tom, že našim 
najmladším deťom je potrebné sa venovať a už od 

základov viesť ich 
láske k obci, svojej 
rodine a vštepovať im 
vlastenectvo. Pani 
učiteľkám patrí všetka 
česť.  Na rôzne otázky 
nám deti odpovedali 
svojským spôsobom 
a na mnohých 
odpovediach sme sa i 
pousmiali. Starosta 
obce hravým 
spôsobom vysvetlil 
vážnosť práce „hlavy 
obce“, čím si 
pozornosť detí 
okamžite získal. Na chvíľu sa insígnie stali hračkou v rukách 
detí, ale možno v budúcnosti bude táto „hračka“ vážnou 
súčasťou pre jedného z nich. Je veľmi dôležité, aby i tí 

najmenší 
spoluobčania 

boli  súčasťou 
každodenného 
života obce, 
aby vyrastali 
šťastné a raz, 
keď budú 
dospelí, ďalej 

pokračovali 
v rozvoji 

svojej obce.  

Milé deti a pani učiteľky, ďakujeme za návštevu 
a tešíme sa na Vás zas!                                      

Pripravili: D. Havlanová, R. Antolová 

 

MOŽNO BUDÚCA STAROSTKA, 
ČI STAROSTA ... kto vie? 
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VÝLET VO VLAŠKÁCH 
Ako každý rok aj tento sme v júni riešili otázku, kam na výlet. Po tom, čo sme dostali ponuku od rodičov 
nášho spolužiaka Marca, bolo rozhodnuté, tento rok ideme do Vlašiek. 13. júna v sobotu sme sa vybrali na 
cestu plnú zážitkov a zábavy. Prvý deň nám síce kvapky dažďa pokazili túru, ale večer nastala tá pravá 
zábava. Dvaja chlapi, ktorých sme tam mali pochystali všetko potrebné a mohli sme sa vybrať na opekačku 
do neďalekého lesíka. Bolo výborne, spievali sme, rozprávali sa a oddychovali. Na druhý deň sme navštívili 
keltskú usadlosť Havránok. V pondelok sme ešte navštívili Elektrárne Liptovská Mara a spokojní sme sa 
vrátili domov plní neopakovateľných a dobrodružných zážitkov. Náš výlet by nebol možný bez viacerých 
ochotných rodičov. Chceme sa poďakovať manželom Kovařovcom, ktorí nám poskytli krásne ubytovanie, 
Vitálišovcom, ktorí nám navarili chutný guláš a časť z nás odviezli, pánovi Fričovi a pánovi Tholtovi za odvoz 
a aj obecnému úradu za sponzorský dar, ktorý poslúžil na nákup drobností, ktoré nám spríjemnili výlet. 
Veľmi pekne ďakujeme!                                                                            Lucia Kamhalová, Michaela Tholtová 

EXKURZIA V OSWIENČIME 
 
Dňa 11.6. 2009 naša škola organizovala exkurziu do 
koncentračného tábora v Poľsku. Cestovali sme 
autobusom. Cesta bola dlhá, ale dobre sme sa bavili. 
Cieľom tejto exkurzie bolo spoznať podmienky v 
akých žili ľudia, ktorí boli väznení v koncentračnom 
tábore Oswienčim. Pri pohľade na ich fotografie nám 
zamrzol úsmev na tvárach. Po prehliadke Oswienčimu 
sme navštívili aj historické mesto Krakow, kde nám 
pani učiteľky dali na hodinu a pol rozchod a tak sme 
mohli lepšie spoznať krásu tohto mesta. Po ceste 
chodili namiesto hlučných áut krásne kone s kočmi. 
Všade navôkol rozvoniavali mestské špeciality. Keďže 
Krakow je historické mesto všade naokolo boli 
historické  budovy.  
Neskoro večer sme sa vrátili unavení a vyčerpaní z 
dlhej cesty domov. Malo to však aj svoje výhody, 
pretože na druhý deň sme sa nemuseli učiť. Tí, ktorí sa 
nezúčastnili tejto exkurzie môžu ľutovať. Bolo to 
úžasné a poučné .  
Vážme si dobu, v ktorej žijeme. Nie každý prežíval 
také detstvo ako my. 
                                      Denisa Dvorská, Kristína Vitálišová 
 

 
Ako každý rok aj tento sa naši žiaci pod vedením pedagógov zúčastnili viacerých súťaží a olympiád. Nie 
na každej sme obsadili prvé miesta, ale určite sme zasa nazbierali cenné skúsenosti. Úspešne našu školu 
reprezentovali: 
 Radovan Toček (žiak 3. ročníka), ktorý obsadil 3. miesto na speváckej súťaži Slávik Slovenska a 1. 
miesto na recitačnej súťaži Rázusovie Vrbica, Lucia Zvarová (žiačka 5. ročníka), ktorá na recitačnej 
súťaži Rázusovie Vrbica obsadila 2. miesto, Kristína Vitálišová (žiačka 8. ročníka), ktorá na biologickej 
olympiáde obsadila 3. miesto a reprezentovala našu školu aj v krajskom kole, Kristína Vitálišová, 
Michaela Tholtová a Šimon Obrcian (žiaci 8. ročníka), ktorí na súťaži Povstalecká história Liptova 
obsadili 3. miesto, dievčatá z tanečného krúžku, pod vedením Mgr. Z. Kochlicovej, ktoré na 
protidrogovej konferencii získali 1. miesto. Všetkým žiakom, ktorí reprezentovali našu školu ďakujeme a 
veríme, že v budúcom roku bude ochotných žiakov ešte viac.                                         Mgr. Michaela Turčanová 
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DEŇ DETÍ TROCHU INAK 
11.6.2009 Keďže počasie nám v pondelok 1. 
júna veľmi neprialo, svoj sviatok deti na našej 
škole oslavovali až v piatok 5. júna. Počkať sa 
však určite oplatilo. Pani učiteľky si pre nich 
tento rok pripravili letné olympijské hry. 
Každá trieda si mala vybrať štát, ktorý bude 
reprezentovať, vyhľadať o ňom základné 
informácie a pripraviť si vhodný odev. V 
piatok ráno na školskom dvore to všetko 
vypuklo. Po úvodnom ceremoniáli sa mohlo 
začať súťažiť. Disciplíny boli ozaj zaujímavé. 
Víťazmi na I. stupni boli žiaci 4. ročníka a na 
II. stupni žiaci 8. ročníka.  

BEH PROTI FAJČENIU 
22. mája sme na našej škole zorganizovali v rámci svetového dňa 
proti tabaku beh proti fajčeniu a drogám. Mladší žiaci počas 
prechádzky dedinou rozdali do schránok našich spoluobčanov 
letáčiky o škodlivosti fajčenia a drog. Starší si zabehli štafetu , 
ktorá mala vyjadriť ich názor na drogy, po okolí školy. Ďalšou 
úlohou žiakov bolo vytvoriť plagát proti fajčeniu a drogám. 
Podarili sa im veľmi pekné kusy. Veď posúďte sami. 
                      Mgr. Michaela Turčanová 

Po vyhodnotení všetkých čakal chutný guláš, ktorý 
pripravili pani kuchárky a pán školník. Po chutnom obede 
sme sa všetci s dobrým pocitom na duši rozišli domov. 
Bol to naozaj pekný darček pre všetky deti :) 
Fotografie z tohto nádherného dňa si môžete pozrieť vo 
vitrínach na obecnom úrade.          Mgr. Michaela Turčanová 

Prezidentom olympiády bol Laco Kamhal 
a jeho asistentom Paľo Havlan. Prezident 
fakľou zapálil olympijský oheň a postupne 
sa mu predstavili súťažiace štáty, napr. 
Mexiko, Slovensko, Japonsko, Rusko, 
Jamajka, India, Kanada, Francúzsko a iné. 
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DEŇ MATIEK 
Druhú májovú nedeľu si 
žiaci našej školy pripravili 
krásne vystúpenie pre svoje 
mamy a staré mamy pod 
réžiou Mgr. S. Bencúrovej a 
Mgr. A. Ganobjakovej. 
Moderátorkami koncertu boli 
sestry Andrejka a Miška 
Tholtové. Úsmev na tvárach 
všetkým prítomným hneď v 
úvode vyčarili naši najmenší 
škôlkári, ktorí si pripravili 
pekné piesne a básne pod 
vedením p. Beňovej, p. 
Mydielkovej a p. 
Šavrnochovej. Všetky mamy 
určite potešili šikovné 
mažoretky pod vedením 
Mgr. Kochlicovej. 
Prítomných nepochybne 
pobavilo aj divadielko v 
podaní žiakov štvrtého 
ročníka, ktoré pripravili 
spolu s Mgr. Škvareninovou. 
Kytica piesní, básní a tancov 
bola vďakou za ich 
neúnavnú starostlivosť, 
trpezlivosť a lásku, ktorou 
nás naše mamy dennodenne 
zahŕňajú. ĎAKUJEME :) 
 

MAJÁLES 
23. mája sa konal na futbalovom ihrisku už tradičný 
majáles. Aj tento rok ho pre deti MŠ a ZŠ zorganizovala 
Rada rodičov pri ZŠ s MŠ spolu s učiteľkami našej školy. 
Do tanca nám hral DJ Bartánus, pod zub nám ochotní 
rodičia pripravili chutné párky a drobné sladké 
občerstvenie. Keďže aj počasie sa tohto roku nakoniec 
umúdrilo, zábava bola výborná - slniečko hrialo, vetrík 
pofukoval a všetci - malí aj veľkí sa zabávali. Už sa 
tešíme ne budúci rok :)  Mgr. Michaela Turčanová 

7. detská konferencia "STOP FAJČENIU  
A PATOLOGICKÉMU HRÁČSTVU" 
22. mája 2009 sa naša koordinátorka protidrogovej 
výchovy, Mgr. Zuzana Kochlicová, spolu s vybratými 
žiakmi z našej školy zúčastnila 7. detskej konferencie. 
Pre ostatných zúčastnených si pripravili vystúpenie 
mažoretiek, tanec s protidrogovou tematikou, stánok s 
ukážkami kaširovania. Ich pôsobenie na tejto 
konferencii bolo veľmi úspešné, pretože získali 1. 
miesto za najaktívnejšieho koordinátora a 1. miesto za 
najaktívnejšiu školu v rámci konferencie. Sme na vás 
hrdí a blahoželáme !!!    
                                       Mgr. Michaela Turčanová 
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   Sviatok Dňa matiek si pripomenuli aj telesne postihnutí 
Dňa 24.3.2009 sa konala výročná členská schôdza ZO SZTP v Part. Ľupči. Členovia organizácie zhodnotili svoju 
činnosť za rok 2008 a zároveň bol schválený plán práce na rok 2009. V pláne práce na rok 2009 je aj zorganizovanie 
„Dňa matiek“, ktoré sa uskutočnilo dňa 11.5.2009. Slávnostný príhovor predniesol, p. Július Sokol, podpredseda ZO 
SZTP. V programe vystúpili žiaci základnej školy, ktorí svojím programom prispeli k slávnostnej atmosfére tohto 
podujatia. Po oficiálnej časti sa uskutočnilo malé posedenie, ktorého sa zúčastnili členky – matky ZO. Každá žena 
bola obdarovaná kvietkom a po skončení Ing. Ondrejková predsedníčka ZO SZTP poďakovala prítomným za účasť 
a toto stretnutie ukončila Výbor ZO SZTP 

PLAVECKÝ VÝCVIK 
Od 11. do 26. júna sa naša - tretia trieda zúčastnila 
plaveckého výcviku v Ružomberku. Veľmi sa nám páčilo, 
boli tam dobrí plavčíci a do jedného som sa aj zaľúbila. 
Našli sme si tu veľa kamarátov. Na záver sme dostali aj 
Mokré vysvedčenie. Niektorí z nás ho hneď aj pokrstili, 
keďže im spadlo do bazéna.  
Všetci sme sa naučili plávať a tak sa nám spoločným úsilím 
podarilo splniť hlavný cieľ tohto výcviku. Plavecký výcvik 
sa nám naozaj páčil a veríme, že sa tam bude páčiť aj 
ostatným spolužiakom, ktorí ho absolvujú na budúci rok.   
Michaela Trepáňová, Nikolka Pethoová 

V utorok 30. júna 2009 sme ukončili ďalší školský 
rok. Na zaslúžené letné prázdniny sa rozišlo 139 
žiakov základnej školy a 32 žiakov materskej školy. 
Na základnej škole prospelo 136 žiakov, 3 žiaci 
neprospeli a bola im povolená opravná skúška. Štyrom 
žiakom bola udelená znížená známka zo správania na 
II. stupeň. Aj v tomto školskom roku sme sa rozlúčili 
s našimi deviatakmi. Tento rok našu školu opúšťa 17 
žiakov, chceme im aj touto cestou popriať do ďalších 
rokov veľa úspechov, šťastia a dobrých ľudí 
ochotných vždy pomôcť.  
Všetkým žiakom prajeme príjemné prežitie prázdnin, 
aby sme sa v septembri zdraví a oddýchnutí opäť 
stretli!             Mgr. Michaela Turčanová Posledné zvonenie pre tohtoročných deviatakov. 

Zaželajme im „ľahké krídla do dospelosti“

NARODILI SA 

ROZLÚČILI SME SA 

Emília Zaťková 76 r. 
Mária Krížovská 73 r. 
Helena Mojšová 72 r. 
Peter Kakus 77 r. 
Pavol Honec 92 r.  
Rudolf Zarevúcky 90 r. 
Viera Topercerová 83 r. 
Anna Rybáková 83 r.

Denis BUDA 
Eduard LUKAČIK 

Lukáš MOJŠ 

ZO SZPB GRATULUJE 
Výbor ZO SZPB si touto cestou 
dovoľuje popriať svojim členom 
k ich vzácnym životným výročiam 
len to najlepšie, najmä upevnenie 
zdravia, spokojnosť a pohodu 
v kruhu najbližších. Blahoželáme: 

Jozefovi Boháčikovi 86 r.,  
Márii Kolárskej 85 r.,  
Gizele Matulovej 85 r.,  
Želmíre Trnovskej 85 r. 

Základná organizácia Slovenského 
zväzu protifašistických bojovníkov sa lúči 
so svojim dlhoročným členom PAVLOM 
HONCOM, ktorý tento svet opustil vo 
veku 92 rokov.  

Pozostalým vyslovujeme 
hlbokú a úprimnú 

sústrasť. 
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Len v očiach detí objavíš zázračné studničky osudu,  
len v očiach detí možno objaviť strieborné hviezdičky sĺz s láskou,  

bez ktorej sa nedá žiť nikde na svete. 
Starosta obce Ľubomír Frič spoločne so zborom pre obrady a slávnosti dňa 8.4.2009 uvítal do života najmenších 
občanov obce Partizánska Ľupča. V sobášnej miestnosti sa zišlo päť šťastných párov so svojimi drobčekmi. 
Slávnostnú atmosféru umocnil príhovor starostu obce a milý program v podaní žiakov základnej školy pod vedení p. 
uč. Mgr. Slávky Bencúrovej. Tieto okamihy rodičom a detičkám bude pripomínať v budúcnosti aj finančný dar 
v hodnote 100 € a malý knižný darček, ktorý im spolu s kytičkou odovzdal starosta obce. Veríme, že spomienka na 
milú slávnosť zostane dlho v pamäti všetkých rodičov a raz o nej porozprávajú aj svojim deťom.  

PRIVÍTALI SME NAŠICH NAJMENŠÍCH SPOLUOBČANOV 

Alicka Smiteková Dávidko Čintalan 

Dianka Dobáková Dávidko Salaj 

Timotejko Peterec Buďte zdraví a šťastní naši najmenší občania! 
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V tajničke je ukrytý výrok Ernesta Hemingwaya 

1.  stanovy 
2.  raketomet (kaťuša) 
3.  veľké nešťastie 
4.  kaprovitá ryba (Karas) 
5.  nútenie, naliehanie 
6.  spoločenstvo 
7.  obväzoval ranu 
8.  hlavné mesto Libanonu 
9.  spevohra 
10. autor ľudových rozprávok 
11. obracala smerom dole 
12. ženské meno 
13. opakovať ešte raz 
14. leto po česky 
15. obnovenie právnej normy 
16. dotknutie 
17. otáčavá časť dynama 
18. bahniakovitý vták (Ajaja) 
19. staršia značka televízorov 
20. krásna literatúra 
21. prinesiem 
22. udrel ťažkým predmetom 
23. pojedol 
24. nádobka na atrament 
25. mohamedánsky pôst 
26. má meniny 29.6. 
27. hlavné mesto Kanady 
28. mužské meno 
29. stával sa mäkkým 
30. hlavné mesto Rumunska 

 

Správne odpovede na tajničku z tohto 
čísla nám posielajte do 31.8.2009 na 

adresu:  Nové slovo 
Partizánska Ľupča, 032 15 

Správna odpoveď tajničky z obecných novín 
č. 1/2009 znie: 
..... peknú k Veľkej noci chvíľu prorokuje. 

Výhercom sa stáva Jožko Kráľ ml., 
Partizánska Ľupča 461.  

Srdečne blahoželáme! 

VINÁREŇ OSLAVUJE 
Pri príležitosti 1. narodenín otvorenia Vinárne pod lipami sa dňa  

dňa 11.júla 2009 uskutoční celodenná párty,  
na ktorú ste všetci srdečne pozvaní. 

Vystúpi folklórna skupina Lúčan, uskutočnia sa sprievodné akcie počas celého 
dňa, bude aj grilované prasiatko, diskotéka a iné ...  

Zlatý klinec -  PLOŠTÍN PUNK 
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Naša organizácia začala rok 2009 členskou schôdzou, ktorá 
sa konala 6.1.2009. Na programe mala vyhodnotenie plánu 
činnosti za rok 2008,schváliť plán na rok 2009 a pripraviť 
výročnú členskú schôdzu. Na výročnej členskej schôdzi sme 
zhodnotili rok 2008, ako sme v roku hospodárili a nakladali 
so zverenou technikou. Vytýčené úlohy sme splnili vcelku 
dobre, okrem doriešenia sušiaka na hadice a priestoru na 
výcvik požiarnych družstiev. Doterajšie priestory  sú 
nevyhovujúce a v budúcnosti by bolo potrebné vymedziť 
výcvik na určených trávnatých porastoch. Naši členovia 
popri výcviku a súťaži sa venujú údržbe a opravám zverenej 
techniky. Pribudlo nám požiarne vozidlo T 148 so 
zásobníkom 6000 litrov vody, čo by nám malo pomôcť pri 

zdolávaní požiarov v našej obci. Pri rozsiahlom požiari, ktorý bol 3.2.2009 by nám toto vozidlo bolo viac pomohlo pri 
jeho hasení a likvidácii. Rok 2009 sme začali skôr ako v minulosti. Naši žiaci – žiačky sa zúčastnili v Likavke v jarnej 
súťaži. Chlapci skončili na 9. mieste a dievčatá obsadili 4. miesto z 18 zúčastnených družstiev. Tieto nelichotivé 
umiestnenia si vynahradili v okresnom kole hry „Plameň“ v Lipt. Sielnici dňa 30.5.2009. Dievčatá obsadili 1. miesto 
a stali sa majsterky okresu Lipt. Mikuláš, chlapci obsadili 5. miesto. Dospelí dňa 17.5.2009 skončili  na 2. mieste. 
V Lipt. Hrádku nás reprezentoval dorast, skončili na 1. mieste a stali sa majstri okresu. V rámci plánovaných akcií 
našich hasičov sa dňa 27.6.2009 uskutočnil 3. ročník súťaže o „Putovný pohár starostu obce Partizánska Ľupča“. 
Zúčastnilo sa 10 družstiev a to žiačky a žiaci, dorast a dospelí z Partizánskej Ľupče, družstvo dospelých z družobnej 
obce Slovenská Ľupča, družstvá z Moravy, Vlách, Vlašiek a Iľanova. Z celkových 7 cien miestne družstvá obsadili 
prvé miesta, takže putovný pohár zostal doma. Ku kvalite usporiadania súťaže sa veľmi kladne vyjadrili pozvaní 
hostia, Ing. Peter Hutka – okresný veliteľ pre DPO a riaditeľka pre DPO p. Drahuša Števková.  
     Prostredníctvom obecných novín by som chcel srdečne zablahoželať k víťazstvu našim hasičom a poďakovať im za 
vzornú a úspešnú reprezentáciu našej obce.                                                               Celestín Vajda, veliteľ OHZ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Miestny spolok Slovenského 
červeného kríža Partizánska Ľupča 

Vás srdečne pozýva na súťaž vo 
varení gulášu, ktorá sa uskutoční  

dňa 18.7.2009  
od 8,00 hod. 

na futbalovom ihrisku 
v Partizánskej Ľupči. 

Fotografie  súťažiacich vo varení gulášu 
z minulého roka 

Zároveň Vás pozývame, aby ste prišli povzbudiť 
súťažiace družstvá  

a zabaviť sa pri dobrej hudbe.  
Čaká Vás zaujímavá tombola a bohatý program. 

Z ČINNOSTI NAŠICH HASIČOV 
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Po skončení súťažného ročníka 2008/2009  A. mužstvo skončilo na nelichotivom 12. mieste II. triedy Oblasti Lipt. 
Mikuláš – Ružomberok. V mužstve prevládala kríza, keď na niektoré zápasy sme išli so zostavou 11 – 12 hráčov a to 
sme museli osloviť aj takých hráčov, ktorí aktívne futbal nehrali už niekoľko rokov a výkonom sa vyrovnali aj tým, čo 
ako tak trénujú. Najväčším problémom hráčov je nedostatočná zodpovednosť voči kolektívu. Nechodia na tréningy, 
zápasy, mladší žiaci oslabujú mužstvo tým, že sa v zápasoch nesprávajú disciplinovane a doslovne nadávajú 
rozhodcom, z čoho vyplývajú tresty a sú vylučovaní a nehrajú min. tri zápasy, čím oslabujú mužstvo. Tieto neduhy sa 
začínajú prejavovať už aj v žiackom mužstve ( keď jeden  náš žiak dostal počas súťažného ročníka tri červené karty ).  
 Po prevzatí mužstva žiakov trénerom Romanom Záchejom sa situácia v mužstve zlepšila a dosiahli v jarnej 
časti niekoľko dobrých výsledkov. Celkove skončili na 9. mieste. V jarnej časti vyhrali 4 zápasy, dva zápasy 
remízovali a 4 prehrali. 
 Mužstvo dorastu bolo odhlásené počas rozbehnutej súťaže pre nezáujem hráčov a klub musel zaplatiť pokutu 
166 € (t.j. 5.000 Sk). O to viac je  to smutnejšie, že hráči, ktorí mali vytvorené podmienky na hratie v domácom klube 
sa  núkajú do iných klubov ( Sv. Kríž, Ludrová). Hráči, ktorí končia v žiackom mužstve si spísali zoznam a chceli by 
hrať v mužstve dorastu. Napriek týmto všetkým zlým skúsenostiam nelámeme nad dorastom palicu, ale sme sa 
rozhodli, že tréningy budú pod vedením trénera p. Ladislava Gálfyho, ktorý už v minulosti mužstvá trénoval. Chlapci 
musia dokázať, že chcú skutočne zodpovedne pristupovať k svojim povinnostiam, aby sa nestalo, že napr. po treťom 
kole by sme museli mužstvo odhlásiť a platiť pokuty.  Mužstvo bude prihlásené do súťažného ročníka až v roku 2010.  

Nakoľko sa nám všetci vlastní odchovanci neosvedčili, alebo neprejavujú záujem, je potrebné pre A mužstvo 
získať aspoň tri posily. Hosťovanie skončilo M. Garajovi, J. Špankovi a prestal hrať R. Baláž pre zranenie a pracovnú 
vyťaženosť.  

Na zasadnutí výboru OFK dňa 28.6.2009 bol vykonaný pohovor s hráčmi ( prišlo 9 hráčov) pred novým 
súťažným ročníkom, kde boli prerokované všetky problémy a bolo prízvukované hráčom, aby zlepšili prístup a lepšie 
reprezentovali náš klub a obec, aby sme sa vrátili na staré pozície z minulých rokov. 

Taktiež chcem dať do pozornosti, že dňa 4.7.2009 uskutočníme brigádu na zveľadenie športového areálu, kde 
musíme odstraňovať aj pozostatky po vandaloch ( vylomené zábradlie, poškodený prístrešok na grilovanie, vykopnuté 
dvere na WC, polámané lavičky, rozhádzané odpadky po areáli a pod.) 

Ale naša zanietenosť a výsledky v tejto práci by nebolo možné uskutočniť bez finančnej a materiálnej podpory 
našich sponzorov, preto chcem poďakovať nasledovným sponzorom :  starosta obce Partizánska Ľupča Ľubomír Frič, 
Lesný komposesorát,  pozemkové spoločenstvo Partizánska Ľupča,  ECM SYSTEMS CONTROL Partizánska Ľupča 
ako aj všetkým, ktorí prispeli 2% dane za rok 2008, hlavne Ing. Michalovi Fričovi, Ing. Tomášovi Repovi, ktorí získali 
pre nás darcov aj mimo okres. Samozrejme poďakovanie patrí aj našim verným fanúšikom, bez ktorých futbal nemá 
zmysel.  

OFK spolupracuje aj s ostatnými spoločenskými organizáciami v obci a prispieva  na rôzne  podujatia vecnými 
darmi napr. do tomboly v rámci konania kultúrnych akcií – majáles, súťaž vo varení gulášu, benefičný ples, jarmok,  

Nakoniec chcem povedať, že výbor OFK vynakladá všetko úsilie pre dobrý chod futbalového klubu a vytvára 
čo najlepšie podmienky pre hráčov, ale myslím si, že zo strany hráčov by mal byť adekvátnejší prístup. V spolupráci 
so starostom obce sa aj napriek  mnohým neúspechom v mužstvách  snažíme o zachovanie dlhoročnej tradície futbalu 
v obci, pretože nedeľu si už nevieme bez športového vyžitia ani predstaviť.      
                                                                                                          Július Sokol, tajomník OFK 

 

OFK Partizánska Ľupča pozýva svojich priaznivcov na 
futbalový turnaj, ktorý sa uskutoční 19.7.2009 v Ľubeli. 
Svoje sily si zmerajú aj mužstvá z Dúbravy a Sv. Kríža. 
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